
اقتصادی 6

سخنگوی سازمان هواپیمایی کشوری پاسخ داد:

قطعی برق برای پروازها و فرودگاه ها چه مشکلی ایجاد 
کرده است؟

گروه اقتصادی -سخنگوی سازمان هواپیمایی کشوری اعلام کرد که قطع شدن برق مشکلی برای پروازهای مسافری 
ایجاد نکرده است، اما فرودگاه ها بعضا برای ارائه خدمات به مسافران و در برخی از حوزه ها به مشکلاتی برخورد کرده اند.
در روزهای گذشــته قطع شــدن برق به صورت پراکنده آن هم در چندین مرحله مشــکلات بسیاری برای مردم و 
بخش های مختلف ایجاد کرده است و بعضا این نگرانی و سوال برای مردم ایجاد شده که این مشکل آیا اختلال و مخاطره ای 

در پروازها ایجاد خواهد شد یا خیر؟
محمد حسن ذیبخش سخنگوی سازمان هواپیمایی کشوری- در این باره اظهار کرد: به دلیل اینکه برای ارائه خدمات 
اصلی مورد نیاز پروازها از برق اضطراری استفاده می شود و فرودگاه ها عموما به این تجهیزات مجهز هستند، مشکلی در 

این ایام قطعی برق برای اصل پروازها ایجاد نشده است.
وی افزود: البته قطع شدن برق مشکلاتی برای برخی فرودگاه ها چه در ماه های گذشته و چه  در روزهای اخیر ایجاد 
شده و آن ها در ارائه برخی خدمات فرودگاهی به مردم به مشکلاتی برخورد کرده اند. به عنوان مثال فرودگاه مهرآباد در پی 

قطع شدن برق برخی تابلوهای اعلام پروازش با مشکل مواجه شده و سوخته است.
با توجه به این توضیحات به نظر نمی رســد برای ایمنی پروازهای مســافری مشکل خاصی به وجود بیاید و جای 

نگرانی برای مردم نیست اما مسلما نمی توان گفت که قطعی برق در کشور هیچ مشکلی در این حوزه ایجاد نکرده است.

گروه اقتصادی - فرهاد دژپسند 
در یکصدوپنجمین نشســت شورای 

گفت وگوی دولت و بخش خصوصی 
با اعــلام اینکه ســال های گذشــته 

نیروگاه های برق کشــور از تسهیلات 
ارزی صندوق توســعه ملی اســتفاده 

کرده اند، گفت: شوک های ارزی چند 
سال قبل، متأسفانه بازپرداخت وام های 
ارزی نیروگاه هــای برق کشــور را با 

مشکل مواجه کرده است.
وی بــا اعلام اینکه شــوک های 
ارزی همیشــه بازپرداخــت وام های 
ارزی را با مشکل روبرو می کند، گفت: 
اوج این مشکلات در سال های ۱۳۷۲ 
و ۱۳۷۳ اتفاق افتاد که اختلاف قیمت 
تســهیلات ارزی تبدیل به حســاب 
تعهدات ارزی و ریالی شــد و بحران 
نقدینگی را شــکل داد. رئیس شورای 
گفتگــو با تاکید بر اینکه ما در تصمیم 
گیری هایــی مانند مشــکلات ایجاد 
شــده در پرداخت تســهیلات ارزی، 
فقط برای حقــوق یک گروه تصمیم 
گیــری نمی کنیم، بلکه بــا یک نگاه 
ملــی برای حقوق یک جامعه تصمیم 
گیری می کنیم، گفت: تصمیم گیری در 
خصوص حل مشکلات ایجاد شده از 
شوک های ارزی خیلی راحت نیست 
و باید همه جوانب موضوع را در نظر 

گرفت.
وی بــا اعلام اینکه بخشــی از 
افزایش بدهی دولت طی سال گذشته 
به همین دلیل تهاتر بدهی های بخش 
خصوصــی بوده که بــه عنوان بدهی 
دولت بــه بانک مرکزی محســوب 
شده است، گفت: صورت مالی بانک 
مرکزی نشــان می دهد کــه خالص 
بدهی هــای دولت نه تنهــا افزایش 

نداشته بلکه کاهش هم پیدا کرده است. 
دژپســند در ادامه ضمن قبول گلایه 
برخی از تولیدکنندگان برق کشور در 
خصوص زیان ده شــدن صنعت برق 
با ادامه سیاســت نرخ گذاری تکلیفی 
فروش برق، افزود: شــرایط اقتصادی 
و اجتماعــی کشــور اقتضائات خود 
را دارد و نمی تــوان قیمــت برق را به 
ســادگی افزایش داد. وزیــر اقتصاد 
افزود: البتــه از طرفی هم نمی توان به 
زیان تولیدکنندگان بخش خصوصی 
تصمیــم گیری کرد، و بایــد به گونه 
تصمیم گیری و عمل کنیم که هم منافع 
مصرف کنندگان و هم تولیدکنندگان 

برق با هم در نظر گرفته شود.
وی حل معضل قطعی برق و لزوم 
افزایــش تولید برق در کشــور را یک 
نیازی اساسی خواند و گفت: وزرات 
نیرو در جلسه آینده شورای گفتگو باید 
مدلی عملیاتی برای حل این مشکلات 
ارائه دهد، امــا به دلیل مدت زمان کم 
باقی مانده تا تشکیل دولت جدید، در 
این دولت امکان طرح آن وجود ندارد 

و فرصت کافی نیست.
دژپسند در پایان با تاکید بر اینکه 
باید مدلی برای حل مشــکلات برق 
کشــور طراحی و عملیاتی شود که با 
تغییر وزیــر، دولت و مجلس تغییری 
نکنــد، افزود: مدلی کــه برای صنایع 
پتروشــیمی و واگذاری خوراک آن ها 
در نظر گرفته شد، نمونه ای از مدل های 

مناســب است که شــاید بتوان برای 
صنایع برق هم به نوعی اجرایی کرد.

 ماموریــت ویــژه رییس 
جمهور بــه معاون اول برای حل 

معضل قطع برق
در همین راستا دویست و سی و 
نهمین جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی 
دولت به ریاست رئیس جمهور برگزار 
شــد، در ابتدای این جلسه پس از ارایه 
گزارشــی از وضعیــت تامین برق و 
تشریح دلایل و علل خاموشی ها، راه 
حل های کاهش تنش برقی کشور در 
روزهای اخیر مورد بررسی قرار گرفت.
بر اساس این گزارش عوامل عمده ای 
چون خشکسالی و کاهش تولید برق 
در نیروگاه های آبی و گرمای بی سابقه 
در ســال جاری که به افزایش مصرف 
برق و طولانی شــدن بازه زمانی پیک 

مصرف فصلی و سالانه برق انجامیده 
است، موجب تحت فشار قرار گرفتن 

شبکه تامین برق کشور شده است.
 رییــس جمهور در این جلســه 
دســتور داد، در جلســه ویــژه ای به 
ریاست معاون اول و متشکل از دستگاه 
های مختلف، موضوع را بررســی و 

دســتورالعمل اجرایی در حوزه های 
مختلف را تعیین و اعلام کند.

رییس جمهور با اشاره به برخی 
عوامل ناخواسته و غیر ارادی در ایجاد 
مشــکل برق در کشور گفت: اگر چه 
برخــی عوامل اصلــی در تنش برقی 
کشور در اثر تغییرات فصلی و عوامل 
طبیعی است اما عوارض این پدیده ها 
مدیریت شــود و به حداقل برسد و با 
برنامــه ریزی دقیق ، پیش بینی پذیری 
پدیده ها افزایش یابد. روحانی افزود: 
وزارت نیرو با همکاری همه دستگاه 
ها، می بایست با جدیت در اسرع وقت 
نسبت به حل معضل تامین برق اقدام  

نماید.
روحانــی بــا تاکیــد بــر لزوم 
پاسخگویی به افکار عمومی ، توضیح 
و روشنگری مردم، گفت: خاموشی و 

قطعی برق امر موقتی است و در گذشته 
هم سابقه داشته و قابل مدیریت است 
ولی آنچه بیش از خاموشی ها می تواند 
آزار دهنده باشد قطع ناگهانی و بدون 

برنامه برق است.
رییــس جمهور افــزود: اگر در 
ایــن زمینه مردم بــا توضیحات دقیق 

مســئولان، پاســخ ابهامــات خود را 
دریافت کنند تا اندازه ای مشکل را قابل 
تحمل تر خواهد کرد و درصورتی که  
قطع برق به شکل ناگهانی انجام نشود 
و از پیش اطلاع رســانی لازم صورت 
گیرد، خســارت و نارضایتی کمتری 
خواهیم داشــت. در ادامه این جلسه 
وزیــر جهاد کشــاورزی از وضعیت 
تولیدات کشاورزی گزارشی ارائه کرد 

که مورد بحث و بررسی قرار گرفت.
رییس جمهور به وزارتخانه های 
جهاد کشــاورزی و صنعت و معدن و 
تجارت دستور داد در جهت حمایت از 
تولیدات و کنترل قیمت از طریق تامین 
نهاده های دامی و تســهیل صادرات 
محصولات تدابیــر لازم را به مرحله 

اجرا بگذارند.
همچنیــن در این جلســه وزیر 

صنعت و معدن و تجارت گزارشی از 
توسعه سامانه های دولت الکترونیک 
ارایه کرد و پیش نهادهایی را برای روان 
سازی سازوکار درآمدی قراردادهای 
مشارکتی در این سامانه ها مطرح نمود 
که مورد بررسی و تصمیم گیری قرار 

گرفت.

رییــس جمهور بــه وزارتخانه های جهاد کشــاورزی و صنعت و معــدن و تجارت 
دســتور داد در جهــت حمایــت از تولیــدات و کنترل قیمــت از طریــق تامین نهاده 
های دامی و تســهیل صــادرات محصولات تدابیــر لازم را به مرحله اجــرا بگذارند.
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وزیر اقتصاد ؛

قبول دارم قیمت گذاری دستوری 
صنعت برق را زیان ده کرده است
وزیر اقتصاد با بیان اینکه بخشی از مشکلات این روزهای صنعت برق به دلیل شوک های ارزی سال های 

گذشته است، گفت که می پذیرد قیمت گذاری تکلیفی صنعت برق را زیان ده کرده است.

گروه اقتصادی - برای نزدیک 
شدن قیمت لاستیک دولتی و آزاد به 
یکدیگر، سامانه جامع تجارت را راه 

اندازی کردند.
در بــازار لاســتیک چــه خبر 
است؟ مدت هاست که بازار لاستیک 
اوضاع خوبی نــدارد، خریداران چه 
برای لاســتیک سواری چه سنگین با 
مشکلاتی دست و پنجه نرم می کنند. 
در گذشــته برای تامین نیاز داخل در 
کنــار تولید، واردات لاســتیک  هم 
صورت می گرفت کــه دولت برای 
واردات ارز ۴۲۰۰ تومانــی در نظــر 

گرفته بود. 
بدیــن معنــا که زمانــی تولید 
کنندگان داخلی ادعا می کردند علاوه 
بــر اینکه نیاز داخل را تامین می کنند، 
بلکه راه صادرات لاســتیک را هم در 
پیــش گرفتند. این اتفاق در حالی رخ 
داد که زمانی واردات لاستیک آن هم 
با ارز ۴۲۰۰ تومانی داشتیم! بعد از اینکه 
کشور با مشکلات ارزی دست و پنجه 
نرم می کرد، دولت اقدام به حذف ارز 
۴۲۰۰ تومانــی کــرد و ارز نیمایی را 
جایگزین آن کــرد. این اقدام که می 
توانســت قیمت لاستیک را شفاف و 
بساط رانت را جمع کند، ادامه یافت. 
به این ترتیب که لاســتیک یارانه ای 
تعریف شــد و به هر شــخص یک 

سهمیه اختصاص یافت اما آیا دولت 
موفق بود؟

برای نزدیک شدن قیمت لاستیک 
دولتی و آزاد به یکدیگر، سامانه جامع 
تجارت را راه اندازی کردند اما اکنون 
بــا وجود خرید و فــروش ها در این 
ســامانه، بر اساس مشاهدات میدانی 
اکنون در بازار لاستیک قیمت ها چند 
نرخی است و مشــکلات زیادی را 

برای خریداران ایجاد کرده است.
علــت گرانی لاســتیک و 
کمبود لاستیک های سنگین در 

بازار
ســیدمحمد میرعابدینی، دبیر 
انجمن واردکننــدگان تایر در گفت 
و گو با خبرنــگار صنعت،تجارت و 
کشــاورزی گروه اقتصادی باشگاه 
خبرنگاران جوان، با اشــاره به علت 
گرانی لاســتیک و کمبود لاســتیک 
هــای ســنگین در بــازار، گفت: در 
گذشته واردات لاستیک با ارز ۴۲۰۰ 
تومانی انجام می شــد امــا از ابتدای 
ســال ۹۸ به بعد این ارز برداشته شد و 
واردکنندگان ملزم شدند با ارز نیمایی 
واردات لاســتیک را انجــام دهند اما 
برخــی از واردکنندگان از آن زمان که 
ارز ۴۲۰۰ تومانی دارند مابه تفاوت آن 

را پرداخت نکرده اند.
دبیر انجمن واردکنندگان تایر با 
بیان اینکه از خرداد ماه ســال گذشته، 
با تصویب ســتاد اقتصــادی دولت، 
لاســتیک ســنگین از زمره کالا های 
اساسی خارج و واردات آن از شمول 
دریافت ارز دولتی حذف و نهایتاً قرار 
شد لاستیک های سنگین با ارز نیمایی 
وارد شوند، گفت: با این حال مقرر شد 
آن دسته از واردکنندگانی که واردات 
لاســتیک ســنگین تا پس از تاریخ 
تصویب دستورالعمل جدید را ثبت 
ســفارش می کردند، همچنان با ارز 
۴۲۰۰ تومانی لاســتیک وارد کنند اما 
برخــی از واردکنندگان از آن زمان که 
ارز ۴۲۰۰ تومانی دارند مابه تفاوت آن 

را پرداخت نکرده اند.
لاستیک چگونه عرضه می 

شود؟
میرعابدینی با اشــاره به عرضه 
لاستیک در سامانه، گفت: لاستیک در 
کل یا از طریق ســامانه جامع تجارت 
یا ســامانه راهداری عرضه می شود. 
لاســتیک هایی که با ارز نیمایی وارد 
می شوند باید در سامانه جامع تجارت 
و لاســتیک هایی کــه بــا ارز ۴۲۰۰ 
وارد می شــوند، در سامانه راهداری 

عرضه شوند که در این سامانه حواله 
می شوند.

او گفــت: آن زمان که تایر با ارز 
۴۲۰۰ تومانــی وارد می شــد برخی 
واردکنندگان لاســتیک وارد نکردند 
و چون هنوز ارز داشــتند تا زمانی که 
با این روند لاســتیک توزیع شــود، 
شاهد ۲ نرخی بودن لاستیک در بازار 
هســتیم،زیرا لاستیک هایی که با ارز 
نیمایی وارد می شود خریدار ندارد و 
در مقابل لاســتیک های با ارز ۴۲۰۰ 

تومانی خریدار دارند.
دبیر انجمــن واردکنندگان تایر 
گفــت:  ادامه این روند باعث شــده 
بــازار به هم بخــورد . به همین دلیل 
واردات در سال ۹۹ نسبت به سال ۹۸، 
۸۰ درصد کاهــش پیدا کرد و اکنون 

واردات به مشکل بر خورده است. 
حالا انگار سامانه جامع تجارت 
هم نتوانسته مشــکلات را حل کند 
بلکه به مشــکلات هــم اضافه کرده 
است. ۲۲ خرداد ماه بود که دبیر کانون 
انجمن های صنفی کامیون داران کشور 
در خصوص خرید و فروش لاستیک 
در سامانه جامع تجارت بیان کرد: در 
حال حاضر اصلًا لاســتیک کامیون 
در ســامانه تخصیص و توزیع کالا و 

تایر مربوط به وزارت صمت موجود 
نیســت و کامیون داران لاستیک را با 

نرخ آزاد و گران خریداری می کنند.
مشــکلات ســامانه جامع 

تجارت چیست؟
 احمــد کریمــی دبیــر کانون 
انجمن هــای صنفی کامیــون داران 
کشــور  در گفت و گو بــا خبرنگار 
صنعت،تجارت و کشــاورزی گروه 
اقتصادی باشــگاه خبرنگاران جوان،  
گفت:  از حدود سه سال پیش بود که 
بخش حمل و نقل جاده ای با کاهش 
جدی لاستیک مواجه شد و زمانیکه 
کالایــی در بازار کاهش پیدا می کند، 
افزایش قیمت خواهد داشــت که نه 
وارد کننــدگان و  نــه تولید کنندگان 
همکاری مناسب را نداشتند و دولت 
تصمیم گرفت  با ارز ترجیحی واردات 

را دنبال کند که این اتفاق هم رخ داد.
او بیان کرد: ســایتی طراحی شد 
که لاســتیک را بر اســاس عملکرد 
نــاوگان و کارکرد ناوگان تخصیص 
دهند که کار دســتی بود  و باعث شد 
در کوتاه مدت بازار به تعادل برسد و 
در اختیــار مصرف کننده واقعی قرار 
گیرد. اما متاســفانه در ابتدای سال ۹۹ 
دولت تصمیم گرفت ارز ترجیحی را 

بردارد و مشکلاتی را ایجاد کرد به این 
دلیل که قیمت لاستیک در قیمت تمام 
شده هزینه حمل، تاثیر گذاشت چرا 
که هزینــه ۲۰ درصد هزینه حمل را 

قیمت لاستیک شامل می شود.
دبیر کانــون انجمن های صنفی 
کامیون داران کشــور تشــریح کرد: 
دارندگان نــاوگان بــا باقیمانده ارز 
ترجیحی که توزیع می شــد بخشی 
از نیاز را تامین کردند تا اواســط سال 
گذشته لاستیک هم توزیع پایان یافت 
و از طریق ســامانه جامــع تجارت 
لاســتیک بــا ارز نیمایــی در اختیار 
مشــتریان قرار گرفت که مشکلات 

بسیار جدی دارد.
کریمی تشریح کرد: ورود به این 
سامانه کار بسیار دشواری بود و اکنون 
شرایط به نحوی است که با هماهنگی 
صورت   گرفته لاستیک توسط عامل 
توزیع، از ســامانه دریافت می شود و 
در اختیار عامل توزیع قرار می گیرد، 
مشــکلاتی رخ داد کــه یکی این بود 
عاملین توزیع ســه حلقه لاستیک را 
ثبت نام می کنند اما ۲ حلقه لاستیک را 

تحویل می دهند. 
دبیر کانــون انجمن های صنفی 
کامیون داران کشــور بیــان کرد: در 

حال حاضــر بخش فــرآورده های 
نفتی، بخش مســافری، بخش حمل 
و نقل کالای تجاری با افزایش قیمت 
لاســتیک و کاهش لاستیک مواجه 
هستند و باید مطالعه ای صورت گیرد 

تا شرایط بهتر شود. 
بــه گفته دبیر کانون انجمن های 
صنفی کامیون داران کشــور با وجود 
ابلاغ عرضه لاســتیک بــا ارز دولتی 
ناهماهنگی هایــی بین بانک مرکزی، 
گمرک و بانک عامل وجود دارد و آن 
۱۲۰ هزار حلقه لاستیک که قرار بود 
تا ۳۰ خرداد از گمرک بیرون بیاید، به 
جایی نرسید. البته بانک مرکزی نامه را 
به بانک عامل داده است،، اما بانک های 
عامــل خصوصــاً بانک صــادرات 

همکاری مناسبی ندارند.
مصطفــی تنهــا ســخنگوی 
انجمن صنعــت تایر گفت:  از اواخر 
ســال ۹۸   برای واردات تایر توســط 
تولیدکنندگان به صنعت تایر کشــور 
ارزی تخصیص داده نشــد و از اول 
ســال ۹۹ به صنعت تایر اعلام شد که 
به علت  مشــکلات ارزی، ارز ۴۲۰۰ 
تومانی تخصیص داده نمی شــود و 
ارز نیمایی جــای آن را می گیرد و تا 
۰۱/۰۳/۱۳۹۹  به صنعت تایر فرصت 

داده شــد اگر محموله ای با همان ارز 
۴۲۰۰تومانی دارد، از گمرک ترخیص 
کند و از ۰۱/۰۳/۱۳۹۹ چنانچه کالایی 
وارد می شــد باید مابه تفاوت ارزی 
برای ترخیص بــه گمرک پرداخت 

می شد.
سخنگوی انجمن صنعت تایر 
کشــور با بیان اینکه برخی از  شرکت 
ها اقدام به خرید تایر نکرده بودند که 
همین عامل مشکلاتی را ایجاد کرد، 
گفت:  به ۲ تا ۳ شــرکت که هنوز ارز 
۴۲۰۰ تومانی داشتند مهلت بیشتری 
داده شــد تا بتوانند کالایی را که هنوز 
خریداری نکردند بخرند و وارد کنند، 
یعنی ارز به آنها تخصیص داده شد اما 
تایری وارد نکــرده بودند و به آنها تا 
اواخر ســال ۹۹ اجازه دادند تا بتوانند 
تایر را خریداری و با همان نرخ ۴۲۰۰ 
تومانی وارد کنند و با ثبت در ســامانه 
جامع تجارت و نظارت ســتاد تنظیم 

بازار توزیع شود.
 تولیــد لاســتیک در داخــل 
کشــور متاثر از تغییر گــروه کالایی 
تایــر با قیمت های تحــت نظارت و 
اســتاندارد های لازم در حــال انجام 
اســت و همه تایر های تامین و تولید 
شــده از طریق سامانه توزیع کالا و با 
حواله رزرو در دسترس ناوگان حمل 

و نقل کشور بوده است.

گــروه اقتصــادی - مدیرکل 
راهــداری و حمــل ونقل جــاده ای 
هرمزگان با اشاره به صعب العبور بودن 
مســیرهای روستایی بشــاگرد گفت: 
بالغ بر ۴۳۰ کیلومتر راه روســتایی در 
شهرستان بشاگرد در حال اجرا است.
یوسف عابدینی اظهار داشت: خدمت 
رسانی به مردم ســاکن در روستاهای 
صعب العبور اســتان افتخار اداره کل 
راهــداری وحمــل ونقل جــاده ای 
هرمزگان اســت و کارکنان و راهداران 
زحمتکش در تلاش هستند علی رغم 
کمبود امکانات و تجهیزات با عمل به 
وظایــف قانونی خود، تــردد ایمن در 
محورهای مواصلاتی را برای مردم مهیا 
کنند.وی در خصوص راه روســتاهای 

تومان احمد و گاوکش از توابع بخش 
گافر و پارامون شهرستان بشاگرد، افزود: 
طول محور مذکور از دوراهی ملکن تا 
روســتای گاوکش بطول ۷۶ کیلومتر 
اســت که ۳۳ کیلومتــر آن از دوراهی 
ملکن تا روســتای نیکدشت در حال 
اجرای آسفالت و مابقی مسیر بطول ۴۳ 
کیلومتر از روستای نیکدشت تا روستای 
گاوکش به دلیل مشــکلات اعتباری 
هنوز اجرایی نشــده است. محورهای 
مورد اشــاره عمدتاً در بستر رودخانه 
های فصلی قرار دارند که متاسفانه بعد 
از هر بارندگی مســیر ارتباطی قطع می 
شــود و همکاران راهداری شهرستان 
بشــاگرد به صورت مداوم نســبت به 
بازگشایی و تسطیح مســیر اقدام می 

کنند.مدیرکل راهداری و حمل و نقل 
جــاده ای هرمزگان بــا تاکید بر اینکه 
تاکنون ۳۳ کیلومتر این مسیر از دوراهی 
ملکن تا روستای نیکدشت را بازگشایی 
و زیرسازی شده است، عنوان کرد: ۲۱ 
کیلومتر محور مذکور نیز، آسفالت شده 
و مابقی مسیر تا روستای نیکدشت نیز 
در حال اجراســت. برای بازگشایی و 
آسفالت مسیر ۴۳ کیلومتری باقیمانده 
و احــداث ابنیه فنی بــزرگ بر روی 
رودخانه جگین و ســر شاخه های آن 
در طول این مســیر، به اعتباری بالغ بر 
۱۷۰ میلیارد تومان نیاز است.عابدینی با 
اشاره به وجود قریب به ۱۵۰۰ کیلومتر 
راه خاکی و صعب العبور در شهرستان 
بشــاگرد، خاطرنشــان کرد: این راه ها 

عمدتاً در بســتر رودخانه است و بالغ 
بــر ۸۵۰ کیلومتر از ایــن راه مربوط به 
روســتاهای بالای ۲۰ خانوار و دارای 
اولویت اســت که در حال حاضر اداره 
کل راهــداری و حمل و نقل جاده ای 

اســتان هرمزگان به عنــوان متولی راه 
روســتایی در حال اجــرای عملیات 
خاکبرداری و زیرســازی بالغ بر ۴۳۰ 
کیلومتر راه روســتایی در شهرســتان 

بشاگرد است.

گروه اقتصادی - مدیر کل بنادر 
و دریانــوردی هرمزگان گفت: پروژه 
اطفــاء حریق در بنادر شــهید حقانی 
بندرعباس و هرمز با اعتبار ۳۰۰میلیارد 
ریــال به منظور افزایش ضریب ایمنی 
این پایانه های پرتردد مسافری دریایی 

در حال اجراست.
علیرضــا محمــدی کرجی ران 
ارتقــاء توانمندی بنادر بــرای مقابله 
با حــوادث و رخدادهــای طبیعی و 
غیرطبیعی را به عنــوان اولویت  مهم 
ســازمان بنادر و دریانوردی دانســت 
و اظهــار کرد: در همین راســتا، ایجاد 
تاسیســات اعلام و اطفــاء حریق از 
جمله مهم ترین نیازهای بنادر مسافری 

محسوب می شود.
وی در ادامــه خاطرنشــان کرد: 
بــه منظور ارتقای ســطح ایمنی بنادر 
مسافری و پیشگیری از بروز حوادث 
خسارت آفرین در پایانه های دریایی، 
عملیات اجرایی پروژه اطفای حریق به 

صورت همزمان در دو بندر مســافری 
شهید حقانی بندرعباس و هرمز مطابق 
با اســتانداردهای ملی و بین المللی از 
ماه نخست فصل بهار سال جاری کلید 
خورده اســت که با برنامه ریزی های 
انجام شده، پیش بینی می شود تا پایان 

سال ۱۴۰۰ به بهره برداری برسد.
مدیــرکل بنــادر و دریانوردی 
هرمــزگان گفت: هزینــه اجرای این 

پروژه بالغ بر ۳۰۰ میلیارد ریال اســت 
که شامل ۲۴۰۰ متر لوله از نوع فولادی 
و پلی اتیلن، نصب دو ایســتگاه پمپاژ 
شــناور، نصب ۸ عدد پمــپ )دیزل 
پمپ، الکتروپمــپ، جوکی پمپ( و 
همچنیــن ۵۴ عدد تجهیــزات اطفاء 
حریق )هیدرانــت، برج مانیتور، هوز 

باکس و هوز ریل( می شود.
کرجــی ران مهم تریــن اهداف 

اجرای پروژه سیستم اطفای حریق را 
تامین ایمنی محوطه ها و اســکله ها، 
پیشــگیری از حوادث احتمالی آتش 
سوزی در شــناورهای پهلو گرفته در 
بندر و همچنین جلوگیری از آســیب 

های جانی و مالی برشمرد.
بندر شــهید حقانی با بهره مندی 
از ۴۰ فروند شــناور، بزرگترین پایانه 
مســافری دریایی ایران محسوب می 
شــود که از طریــق آن، روزانه هزاران 
نفر مســافر و گردشگر به جزایر هرمز 
و قشــم به صورت ایمــن ترابری می 
شــوند. بندرگاه هرمز نیز نیز به عنوان 
یکی از پایانه های دریایی پرتردد استان 
هرمزگان به شــمار می رود که علاوه 
بر شناورهای مســافری، شناورهای 
تجاری و صیــادی نیز در آن پهلو می 
گیرند؛ بر همین اساس، ایجاد امکانات 
لازم برای مقابلــه با حوادث احتمالی 
آتش ســوزی، یک اقــدام مهم برای 
ارتقاء ضریب ایمنی در این بنادر است.

تایر ارزان با ارز دولتی و تایر گران با ارز نیمایی!

مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای هرمزگان:

بالغ بر ٤30 کیلومتر راه روستایی در شهرستان بشاگرد در حال اجرا است

مدیر کل بنادر هرمزگان اعلام کرد؛

ارتقای ایمنی بنادرمسافری شهید حقانی و هرمز با اجرای پروژه اطفای حریق
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اداره کل راه وشهرسازی استان هرمزگان در نظر دارد مناقصه عمومي همزمان با ارزیابی کیفی بصورت فشرده پروژه تکمیل محور فاریاب – زیارتعلي 
بشرح جدول ذیل و بر اساس مشخصات فني منضم به اسناد ارزیابی و مناقصه را  از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد ایران( برگزار نماید. 

تجدید فراخوان عمومي )  1400-34(
) موضوع ماده 7 آیین نامه اجرایي نظام مستند سازي(

1- نــوع فراخوان: فراخوان مناقصه عمومــي همزمان با ارزیابی کیفی بصورت 
فشرده

2- نام ونشاني دستگاه مناقصه گزار : اداره کل راه و شهرسازی استان هرمزگان
3- موضــوع فراخوان : اجراي عملیات تکمیل محور فاریاب - زیارتعلي شــامل : 
اجراي عملیات راهســازي شامل اجراي آســفالت و سایر آیتم هاي مورد نیاز بر 

اساس نقشه ها و مشخصات فني اجرایي.
4- زمان و محل توزیع/فروش

-       زمان شروع توزیع اسناد ارزیابی و مناقصه : روز  شنبه مورخ 1400/04/19 
ساعت 14

-       زمان پایان توزیع اسناد ارزیابی و مناقصه  : روز دوشنبه  مورخ  1400/04/21 
ساعت 14

5- محل دریافت اسناد مناقصه : کلیه مراحل فروش و تحویل و بازگشایی اسناد 
از طریق سایت تدارکات الکترونیکی دولت 

) ستاد ایران (  انجام می گردد.
 6- مهلت تحویل اسناد از سوي مناقصه گران : سایت تدارکات الکترونیکی دولت 

) ستاد ایران ( 
 -  مهلت و زمان تسلیم اسناد ارزیابی و مناقصه:  روز  دوشنبه مورخ  1400/05/04 

ساعت 14
7- موارد الزامی و مهم:

-   ارائه حسابرسی بروز شده و گواهی صلاحیت ایمنی الزامی است.
8-شرایط مناقصه گران:

 الف( - داشــتن شخصیت حقوقي ب(- داشــتن توانایي ارائه ضمانتنامه بانکي 
شرکت در مناقصه  و ضمانتنامه انجام تعهدات پ(- داشتن ظرفیت خالي  د( داشتن 
حداقل رتبه 3 راه و ترابری   و( ارائه درخواســت کتبی اعلام آمادگی جهت شرکت 

در مناقصه تا موعد مقرر دریافت اسناد الزامی است. 
9- تاریخ بازگشــایي پاکت ها :ســاعت 10 روز  سه شنبه مورخ 1400/05/05 در 
محل  دفتر مدیریت اداره کل راه و شهرسازی هرمزگان به آدرس: بندرعباس- سه 

راه جهانبار- ساختمان اداره کل راه و شهرسازی هرمزگان 
جهت کسب اطلاعات بیشتر مي توانید به سایت هاي زیر مراجعه نمایید : 

Setadiran.ir, http://iets.mporg.ir

شناسه : 1160026اداره ارتباطات و اطلاع رسانی راه و شهرسازي هرمزگان

برآورد اوليه بر اساس فهرست بها راه و باند شهرستاننام پروزه
سال 1400 )ریال(

مبلغ تضمين شرکت در مناقصه )ریال(مدت اجراي پروژه
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